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Ministerstvo zemědělství chce zakázat další léčivou
rostlinu, konkrétně produkty obsahujících CBD
(kanabidiol). Podepište prosím petici

tadesco.org/ministerstvo-zemedelstvi-chce-zakazat-dalsi-lecivou-rostlinu-konkretne-produkty-obsahujicich-cbd-
kanabidiol-podepiste-prosim-petici

Ministerstvo zemědělství (MZE) vydalo 25. dubna 2023 tiskovou

zprávu o chystaném zákazu prodeje produktů obsahujících CBD

(kanabidiol). Ve zprávě není uvedeno, co konkrétně se chystá a od

kdy bude zákaz platit, nicméně toto vyjádření vneslo mezi uživatele

CBD velkou vlnu obav a dotazů, co tedy nyní s CBD v Čechách bude.

Přední český výrobce produktů s CBD, firma Zelená Země, proto

poskytla vyjádření k věci a připravila PETICI proti zákazu CBD,

kterou hodlá předat vládě.

„Tisková zpráva – Státní zemědělská a potravinářská inspekce (SZPI)

připravuje opatření obecné povahy, kterým zakáže uvádět na trh

kanabidiol (CBD), jiné kanabinoidy získané z konopí setého a

produkty tyto látky obsahující. Podle EU nelze potraviny s CBD

uvádět na trh v žádné zemi Unie. Nejsou totiž dostatečně vědecky

prozkoumané jejich dopady na lidské zdraví.

Podle nařízení (EU) o nových potravinách jsou tyto potraviny

obsahující CBD považovány za tzv. nové potraviny, protože nebyly v

zemích EU ve významné míře konzumovány před 15. květnem 1997.

Takové potraviny nesmí být uvedeny na trh, pokud jejich bezpečnost

neprověří Evropský úřad pro bezpečnost potravin (EFSA) a nejsou

povoleny k uvádění na trh v Evropské unii.

U CBD identifikoval Evropský úřad pro bezpečnost potravin několik

oblastí, které je třeba prozkoumat (účinek CBD na játra,

gastrointestinální trakt, endokrinní systém, nervový systém a na

psychologické funkce), aby konzumace této látky nepředstavovala

bezpečnostní riziko pro lidské zdraví.

https://tadesco.org/ministerstvo-zemedelstvi-chce-zakazat-dalsi-lecivou-rostlinu-konkretne-produkty-obsahujicich-cbd-kanabidiol-podepiste-prosim-petici/
https://e-petice.cz/petitions/petice-proti-zakazu-cbd-v-cr.html
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V polovině dubna letošního roku Evropská komise zveřejnila

prohlášení, ve kterém potvrzuje, že kanabidiol (CBD) a jiné

kanabinoidy získané z rostliny Cannabis sativa L. (konopí seté) jsou

považovány za novou potravinu a nelze je uvádět na trh Unie, neboť v

současné době pro tyto produkty neexistuje žádná autorizace podle

nařízení o nových potravinách.“ (zdroj)

Opravdu jsou CBD potraviny a doplňky rizikem pro spotřebitele?

– Evropská Asociace pro bezpečnost potravin svým prohlášením ze

dne 7.6.2022 uvedla, že nelze konstatovat, že by přítomnost látky

CBD (kanabidiol) v potravinách byla obecně nebezpečná.

 
– Francie jako členský stát EU umožňuje od 24.2.2023 registraci

produktů s obsahem CBD formou potravinových doplňků s denním

dávkování do 50 mg denně.

 
– WHO – světová zdravotnická organizace vydala v roce 2018

prohlášení k CBD ve které uvádí, že CBD není návykové a že má velký

terapeutický potenciál

 
– EIHA – Evropská asociace pro průmyslové konopí nechala

zpracovat toxikologickou studii na užívání CBD, jejíž závěry uvádějí

denní dávku 17,5 mg CBD jako bezpečnou.

EFSA (Evropská asociace pro bezpečnost potravin) zveřejnila zprávu,

ve které byly citované vědecké studie prováděné na lidském vzorku i

na zvířatech a týkaly se vlivu významných dávek látky CBD na lidský

organismus. Bylo to zejména pro posouzení vedlejších účinků léku

EPIDIOLEX® (schváleného lékovou agenturou pro léčbu epilepsie).

Doporučené dávkování při studiích týkajících se funkce jater se denní

dávka CBD u lidí pohybovala v rozmezí 300 mg – 1200 mg CBD

denně v přepočtu na 60 kg člověka. Nejnižší hodnota 300 mg CBD

denně odpovídá 60 kapkám 10% CBD oleje, což zaručeně nikdo ze

spotřebitelů neužívá. Navíc potenciální zdravotní rizika byla

identifikována na zvířatech (krysách), kde podávané denní dávky

byly ještě stonásobně vyšší!

https://eagri.cz/public/web/mze/tiskovy-servis/tiskove-zpravy/x2023_ministerstvo-zemedelstvi-informuje-o.html
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Doporučené denní dávkování u potravin a potravinových doplňků od

Zelené Země znamená příjem CBD v řádu jednotek mg CBD denně,

tedy i při jeho potenciálním překročení se bavíme o řádu nižších

desítek mg denně. Identifikovaná rizika se týkají dávkování v řádech

jednotek tisíc mg denně. Při takovém přístupu by byla nebezpečnou v

zásadě každá potravina resp. chemická látka.

PODEPIŠTE PETICI A DEJTE NAJEVO NESOUHLAS SE ZÁKAZEM
PRODEJE CBD V ČR – ZDE

Konkrétní limity pro potravinové doplňky s obsahem CBD činí max

20% obsah CBD, maximální denní příjem 50mg/den, limit THC v

podobě akutní referenční dávky aplikované již dlouhodobě na

potraviny z konopí (obsah THC méně než 1 µg/kg živé váhy).

Mimochodem volný pohyb zboží a služeb je jedním z pilířů Smlouvy

o fungování EU definovaný články 34 a 36. Postup předestřený ze

strany MZe pro ČR je tedy i v této věci v rozporu s legislativou EU,

kdy konkrétní vymezení volného pohybu zboží a služeb pro CBD je

definováno právě v Rozsudku Evropského soudního dvora ve věci C-

663/18 ze dne 19.11.2020, o který se Ministerstvo zemědělství z jedné

strany ve vybraných článcích opírá, současně ale navrhovaným

řešením postupuje zcela v rozporu s jeho dalšími články.

Je potřebné nalézt řešení, které přinese z jedné strany dostatečnou

úroveň bezpečnosti potravin a ochrany spotřebitele a z druhé zajistí

další fungování odvětví v legální sféře, tedy pro výrobce a

distributory jasně nastavené mantinely a měřitelné limity a pro stát

evidenci a dohled nad trhem a příjmy do státního rozpočtu. A

zejména že spotřebitelé budou mít legální přístup k produktům,

které poptávají a používají, protože řadě z nich pomáhají a dnes si již

bez nich nedovedou představit spokojené každodenní fungování.

Výše uvedené argumenty jsou fakta, o které se lze opřít. Ale

vyjádření Vás – lidí je něco, co budeme potřebovat proto,

aby se nám celá věc podařila a my Vám mohli dál

distribuovat CBD produkty tak, jak je máte rádi.

https://e-petice.cz/petitions/petice-proti-zakazu-cbd-v-cr.html
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Prosíme, pošlete tuto petici dál svým známým a sdílejte ji dále na

sociálních sítích. Zákaz prodeje doplňků s CBD by znamenal zbytečné

komplikace pro lidi, kteří je potřebují.

Zdroj: zelenazeme.cz a eAgri.cz

 

 

https://www.zelenazeme.cz/konopny-magazin/o-konopi/1662-vyjadreni-zelene-zeme-k-chystanemu-zakazu-prodeje-cbd-produktu
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